
Protokół z   XXXI Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie, z dnia 29  grudnia 2016  r. 

Ad. 1.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał zebranych, stwierdził, że w sesji bierze  udział 13 radnych, 

nieobecni radni to D. Mróz i M. Drzewi,  poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięci zmarłego byłego 

Wójta Gminy, Pana Dariusza Kazia, następnie przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad XXXI Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików; 

b) budżetu Gminy Zaklików na 2017 rok; 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

-przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej; 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- przedstawienie stanowiska Burmistrza do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- przedstawienie aktualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej; 

- dyskusja; 

- głosowanie autopoprawek Burmistrza; 

- głosowanie wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- głosowanie całości uchwały budżetowej z naniesionymi poprawkami; 

4. Zapytania i interpelacje. 

5. Zamknięcie obrad. 

Burmistrz zgłosił wniosek o ujęcie w porządku obrad projektów uchwał: 

- zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad ustalenia i poboru, terminów płatności oraz 

wysokości stawek opłaty targowej i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa; 

- trzech projektów w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Stalowowolskiego 

na realizację zadania publicznego w 2017 r.; projekty uchwał dotyczą dofinansowania dla DPS w 

Irenie, dofinansowanie realizacji programu „Kompleksowe usprawnienie pacjentów w opiece 

długoterminowej” oraz budowy chodnika przy drodze powiatowej nr 1004 w kierunku Ireny. 

- ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016 oraz ustalenia 

planu finansowego tych wydatków. 

- likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą Gminny Zespół Ekonomiczno- Administracyjny Szkół w 

Zaklikowie oraz organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych przez Urząd Miejski w 

Zaklikowie. 



 Burmistrz wyjaśnił, że zmieni się inkasent opłaty targowej w Lipie, gdyż KS Czarni Lipa nie chce już 

zbierać opłaty, uchwały w sprawie udzielenia pomocy powiatowi są konsekwencją przyjęcia budżetu, 

zaś uchwała o likwidacji GZEAS pozwoli przejąć pracowników bez konieczności wypowiedzeń i 

płacenia odpraw. Pracownicy zostaną z dniem 1 stycznia pracownikami Urzędu Miejskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, M. Mach zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały o wydatkach 

niewygasających zabrakło pozycji dot. opracowania dokumentacji na budowę hali sportowej w lipie. 

Burmistrz poinformował, że będzie to wprowadzone w trakcie roku. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycje burmistrza. Za wprowadzeniem do 

porządku obrad projektów uchwał zgłoszonych przez burmistrza radni zagłosowali jednogłośnie. 

Przyjęty porządek obrad XXXI Sesji Rady Miejskiej 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików; 

b) budżetu Gminy Zaklików na 2017 rok; 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

-przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej; 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- przedstawienie stanowiska Burmistrza do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- przedstawienie aktualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej; 

- dyskusja; 

- głosowanie autopoprawek Burmistrza; 

- głosowanie wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- głosowanie całości uchwały budżetowej z naniesionymi poprawkami; 

c) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad ustalenia i poboru, terminów płatności oraz 

wysokości stawek opłaty targowej i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa; 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Stalowowolskiego na realizację 

zadania publicznego w 2017 r.; 

e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Stalowowolskiego na realizację 

zadania publicznego w 2017 r.; 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Stalowowolskiego na realizację 

zadania publicznego w 2017 r.; 

g) ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016 oraz ustalenia 

planu finansowego tych wydatków; 



h) likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą Gminny Zespół Ekonomiczno- Administracyjny Szkół w 

Zaklikowie oraz organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych przez Urząd Miejski w 

Zaklikowie. 

4. Zapytania i interpelacje. 

5. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.2. 

Protokół z XXX Sesji przyjęty został jednogłośnie. 

Ad.3. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików;- Komisja Budżetu i Finansów 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, uchwała podjęta została jednogłośnie. 

b) budżetu Gminy Zaklików na 2017 rok; 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej; Pani skarbnik, D. Puzio przedstawiła 

zebranym założenia projektu budżetu na 2017 r.; 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej; 

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę składu orzekającego RIO Nr XIV/229/2016, z dnia 02. 

12. 2016 r. 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów, A. Mikusek  powiedziała, że zmiany w projekcie budżetu zaproponowane 

przez Komisję są następstwem przeszacowania inwestycji przez burmistrza. Zwiększenia zaś 

są spowodowane wnioskami radnych, sołtysów i mieszkańców. Poinformowała, że Komisja 

nie wyraża zgody na budowę chodnika przy drodze do Ireny, że powinien być tam zaplanowa 

ścieżka rowerowa. Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że trzeba użyć nazwy ciąg pieszo- 

rowerowy. Przewodnicząca Komisji, A. Mikusek przedstawiła proponowane przez Komisję 

zmiany: wykonanie łazienki w Domu Ludowym w Goliszowcu- 20 tys. zł, 50 tys. zł- wykonanie 

parkingu przy cmentarzu w Lipie, doprowadzenie wody do budynków socjalnych, 

zaplanowane było 5 tys. zł, ale to nie wystarczy, Komisja chce zwiększyć, zamontowanie 2 

lamp w Dąbrowie, o co nie raz prosiła Pani Sołtys, likwidacja rozlewiska wodnego w rynku, 

przebudowa ulicy Lipowej w Zaklikowie,  przebudowa drogi w Łysakowie koło sklepu na 

odcinku 150 m- 40 tys. zł, przebudowa drogi w Karkówce koło Państwa Guzików, przebudowa 

drogi- ul. Jagodowa w kierunku mostu na Radną Górę- 100 tys. zł, przebudowa drogi 

równoległej do drogi 855 za panem Sobalą, na kulturę fizyczną dodatkowo 6 tys. zł, na słupy 

ogłoszeniowe okrągłe dla Zaklikowa, Lipy i Zdziechowic, przebudowa ulicy Sportowej w 

Zaklikowie, oświetlenie ulicy Lipowej w Zaklikowie- 1 lampa, budowa linii oświetlenia od Pani 

Węglińskiej do Pana Olszewskiego, Przebudowa drogi, wykonanie nawierzchni asfaltowej za 

Dankrosem,  budowa oświetlenia przy cmentarzu w Lipie, zasypanie basenu w Lipie- 45 tys. 

zł, modernizacja łazienki w szkole w Zdziechowicach, utwardzenie drogi przy siostrach na 

Radną Górę w stronę Szeliny, budowa kanalizacji na ulicy Turystycznej w Zaklikowie od 

Zaśluzia do wieży ciśnień, Komisja nie patrzyła, że robi się w Zaklikowie, Zdziechowicach czy 

w Lipie, tylko wzięła pod uwagę rzeczywiste potrzeby. Komisja odnosi się też do budżetu, do 

działu 801,  dokształcanie i doskonalenie nauczycieli – 48 tys. zł. Komisja była zdania, że 

należy zdjąć część tych środków, ale niestety nie możemy. Apelujemy do dyrektorów, aby 



umiejętnie i  rozważnie korzystali ze szkoleń jakie proponuje w gminie pani Gilewicz. Jeśli 

podmiot zlecający prowadzi szkolenia, to nie jest czyste, to jest wręcz korupcjogenne i nam 

jest bardzo przykro, że o tym mówimy. Po prostu musiał to ktoś powiedzieć. Komisja 

Budżetowa przeprowadziła wywiad wśród nauczycieli z Zaklikowa, pytaliśmy, jaki jest poziom 

tych szkoleń, na 15  pytanych 14 odpowiedziało, że szkolenia były niepotrzebne, na bardzo 

niskim poziomie, nudne, natomiast bardzo dobra była pizza. Nie widzimy sensu niektórych 

szkoleń, apelujemy Panie burmistrzu, w naszych szkołach, w naszej gminie musi zapanować 

normalność. Złą i podejrzliwą atmosferę wprowadziła- bardzo przykro mi to mówić – pani 

dyrektor Gilewicz i stwierdzamy, że jest współwinna w osłabieniu kondycji szkół i liceum. 

Lada moment czeka nas reforma szkolnictwa i uczniowie muszą widzieć dobre zmiany i 

bardzo prosimy, żeby Pan burmistrz sam, nie przez posłańców rozmawiał z dyrektorami, bo 

to jest teraz bardzo, bardzo ważne, być albo nie być dla liceum. Wiara w nieomylność Pani 

dyrektor Gilewicz w każdym temacie, mogę tutaj mnożyć, a bardzo bym nie chciała, wpływa 

na Pana Burmistrza wizerunek i na wizerunek całej Gminy. Konkursy, które nie powinny mieć 

takiego echa, ekspertyzy, za które płacimy i to było naprawdę niepotrzebne. Za te 5 czy 6 

tysięcy można było zrobić coś w Gminie, ludzie na wodę czekali kilka lat. To wszystko 

mówimy nie z mściwości, ale mówimy pod rozwagę. Lada moment Pan Burmistrz będzie 

podejmował decyzje kadrowe dotyczące zarządzania oświatą w naszej gminie i bardzo 

prosimy żeby doszło do normalności, a poza tym, mamy takie pytania i prosimy o odpowiedź, 

ja wiem, że na tej sesji nie otrzymamy odpowiedzi, kto zlecił tej firmie szkolenia, kto podpisał 

umowę, w jaki sposób została wyłoniona ta firma i kto przeprowadzał szkolenia i ile procent 

szkoleń, o których mówimy prowadzi jedna firma. Poza tym, mamy bardzo dużą prośbę, bo 

pan komendant Policji  prosi dyrektorów o włączenie się w akcję bezpieczna szkoła i 

bezpieczna gmina. Jeśli potrzebuje pomocy policji szkoła, czy przedszkole, jakieś wykłady czy 

szkolenia, to bardzo chętnie policja się w to włączy.  Komisja Budżetu bardzo prosi radnych o 

poparcie przedstawionych propozycji. 

- przedstawienie stanowiska Burmistrza do opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów;  

Burmistrz wyjaśnił, że część zadań zaproponowanych przez Komisję Budżetu była 

uwzględniona w pierwotnym projekcie budżetu Gminy, na spotkaniu z radnymi była moja 

prośba, żeby to zostawić.  Udało się nam po raz pierwszy od sześciu lat nie zwiększyć 

zadłużenia. Mamy zadłużenie na poziomie takim, jak na początku mojej pierwszej kadencji, 

procentowo jest dużo niższe, bo sam budżet jest większy. Ja proponuję pozostawić budżet w 

takim kształcie, jaki jest, jeśli państwo przegłosują propozycję Komisji, zmieścimy się, boję się 

tylko, że będziemy w ciągu roku robili zmiany. Co do kanalizacji, chciałem zebrać wszystkie 

takie szczątkowe odcinki i poszukać dofinansowania. Stwierdził, że w obecnej unijnej 

perspektywie trudniej jest otrzymać środki na projekty wodno- kanalizacyjne. Burmistrz 

poprosił, by uwagi co do pracy podległych mu osób kierować do niego na bieżąco, nie czekać 

na sesję, obiecał, że będzie rozmawiał z Panią dyrektor o sprawach dzisiaj poruszonych. 

- przedstawienie aktualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej; 

Przewodniczący Rady stwierdził, że burmistrz w poprzednim punkcie objaśnił swoją 

autopoprawkę. 

- dyskusja; Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pismo mieszkańca Lipy B. Wałka 

poruszające kwestie ochrony środowiska i zagospodarowania centrum miejscowości. 

Poinformował, że nareszcie znalazły się w budżecie środki na zasypanie basenu w Lipie, 

podkreślił, że realizacja wniosków Komisji i Budżetu nie spowoduje wzrostu zadłużenia, 

zaapelował, by w obliczu tak bogatego w inwestycje roku, docenić pracę pracowników 

urzędu. Radny D. Chmielewski zapytał, czy basenu nie można zasypać przy okazji 

prowadzenia innych inwestycji, szczególnie drogowych, gdzie trzeba wywozić nadmiar ziemi. 



Zastępca Przewodniczącego rady, A. Sieczkoś stwierdził, że radni patrzyli na potrzeby całej 

gminy, nie tylko swoich okręgów wyborczych. Zwrócił uwagę, że chodniki, które buduje 

powiat są nieodśnieżane, przypomniał, że burmistrz startując w wyborach mówił, że będzie 

jeździł swoim samochodem, przywrócił dyrektora Plennikowskiego, żeby oszczędzić na 

odszkodowaniach. Radna M. Kulpa zwróciła uwagę na pomyłkę pisarską w pozycji dotyczącej 

remontu drogi na Karkówce. Radny J. Żelazny zapytał która droga będzie remontowan, w 

budżecie napisano ul. Jagodowa- Radna Góra. Zastępca Przewodniczącego Rady, A. Sieczkoś 

przypomniał, że radny Zelazny dużo obiecywał mieszkańcom Jagodowej, stwierdził, że na 

drodze należy wykonać nawierzchnię asfaltową. Radny J. Żelazny zapytał, czy ktoś z radnych 

był na ul. Belkowszczyzna. Przewodniczący Rady zaapelował, by nie rozciągać budżetu, i 

niektóre inwestycje robić etapami. Sołtys Nowych Baraków, J. Bodnar zapytał, dlaczego na 

jego sołectwo nie ma środków w budżecie. Sołtys Ireny M. Babicz poprosił o budowę 

chodnika w stronę Ireny. Przewodniczący Rady stwierdził, że starosta przeznaczy środki na 

chodnik, mimo że miał żal, że Gmina Zaklików nie dofinansowała zakupu karetki. Sołtys 

Antoniówki, S. Motyka zwrócił uwagę na samochody jadące do Dankrosu i psujące drogę. 

Przewodniczący Rady poprosił o rozwagę, gdyż Dankros jest jednym z największych 

pracodawców, przeniósł do Zaklikowa siedzibę firmy i u nas płaci podatki. Przewodniczący 

Rady zwrócił uwagę, że dyskusja odbiegła od tematu, jakim jest projekt budżetu. Radna M. 

Kulpa zwróciła uwagę na niewielkie nakłady na małe sołectwa. 

- głosowanie autopoprawek Burmistrza; Za autopoprawką Burmistrza głosował 12 radnych, 

jeden wstrzymał się od głosu. 

- głosowanie wniosków Komisji Budżetu i Finansów;  Za wnioskami Komisji Budżetu i 

Finansów radni zagłosowali jednogłośnie; 

- głosowanie całości uchwały budżetowej z naniesionymi poprawkami; Uchwała budżetowa 

na 2017 rok podjęta została jednogłośnie. 

c) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad ustalenia i poboru, terminów płatności 

oraz wysokości stawek opłaty targowej i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa; Uchwała podjęta 

została jednogłośnie. 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Stalowowolskiego na 

realizację zadania publicznego w 2017 r.; uchwała podjęta została jednogłośnie. 

e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Stalowowolskiego na 

realizację zadania publicznego w 2017 r.; uchwała podjęta została jednogłośnie. 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Powiatu Stalowowolskiego na 

realizację zadania publicznego w 2017 r.; uchwała podjęta została jednogłośnie. 

g) ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2016 oraz 

ustalenia planu finansowego tych wydatków;- uchwała podjęta została jednogłośnie. 

h) likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą Gminny Zespół Ekonomiczno- Administracyjny 

Szkół w Zaklikowie oraz organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych przez Urząd Miejski w 

Zaklikowie- uchwała podjęta została jednogłośnie. 

Ad.4. 

 Zapytania i interpelacje. 



Radny J. Żelazny poprosił o zainstalowanie przy wyjeździe z przystanku PKS lustra. Przewodniczący 

Rady Miejskiej poinformował, że wpłynął wniosek o organizację w naszej Gminie dożynek 

powiatowych, zwrócił uwagę na konieczność rozbiórki szaletów przy szkole w Lipie. Radny K. Oszust 

zapytał, czy umowy, które przysłała firma mająca wykonać inwentaryzację budynków do projektu 

dot. odnawialnych źródeł energii. Zapytał, czemu ludzie muszą płacić za inwentaryzację nie mając 

pewności, że projekt będzie realizowany. Pracownik Urzędu, T. Paleń wyjaśnił, że Gmina 

przygotowuje się do złożenia projektu parasolowego, w którym ostatecznym beneficjentem są 

mieszkańcy i to na nich leży obowiązek przygotowania dokumentów dotyczących budynków. Radny 

stwierdził, że w województwie Lubelskim przebiegało to inaczej. Powiedział, że psim obowiązkiem 

urzędu było znalezienie firmy, która zrobi to taniej a zapłata nastąpi dopiero po pozytywnym 

rozpatrzeniu wniosku. Następnie opuścił obrady. Sołtys Lipy, W. Pęzioł zaapelował o monitoring w 

szkole w Lipie, oznakowanie targowiska, przejście dla pieszych. Radny J. Gajowiak podziękował za 

prace przy drodze na Radną Górę i wsparcie orkiestry. Przewodniczący Rady wyraził nadzieję, że po 

rozstrzygnięciu przetargu na odbiór odpadów, może będzie możliwe zmniejszenie ceny dla 

mieszkańców, następnie złożył zebranym życzenia noworoczne. 

Ad.5. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zakończył obrady XXXI Sesji rady 

Miejskiej w Zaklikowie. 

Protokolant       Przewodniczący Rady Miejskiej 


